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Skolebestyrelsesmøde d. 24. april 2024 kl. 17.00-19.30  

 
Mødeleder: Mette 

 

Ordstyrer: Annette W(fraværende), ny ordstyrer Rikke H 

 

Afbud: Annette W 

 

 

Dagsorden:  

 

22/2024 Godkendelse af referat fra sidste gang 

Godkendt 

 

23/2024 Nyt fra elevrådet  

Elevrådsmøde lige før påske, hvor de havde inviteret Annette fra kontoret med. Elevrådet har ind-

købt en masse bolde, sjippetove, skolekridt m.m., således alle klasser har fået nye legeredskaber her 

til foråret. Annette hjalp med at bestille varerne med det samme, således de kunne følge med i hvad 

ting koster. 

 

24/2024 Feature dagene 28. – 31. maj    

 Orientering om hvad vi har planlagt. 

 Hvilke forventninger har vi til skolebestyrelsen? 

Signe orienterede om featuredagene. Vi vil gerne have hjælp af skolebestyrelsen til at komme med 

kaffe og kage. 

Drikkevareansvarlige: Nanna og Rikke B 

Spise/Kageansvarlige: Anne og Mette 

 

 

9/2024 Valg til skolebestyrelsen  

 Der er udskrevet kampvalg til bestyrelsen, da 4 forældre ønsker en af de 3 ledige plad-

 ser.  

- Skal kandidater, der ønsker at være suppleant, stå på stemmesedlen? 

- Fremtidig jobbeskrivelse for suppleanter  

- Hvornår er man ikke valgberettiget? (konkret sag)  
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-Der har været afholdt valgmøde, hvor der var 4-5 interesserede. Der er 3 pladser til bestyrelsen. 2 

bestyrelsesmedlemmer genopstiller, men derudover er der 2, der har meldt sig til i at gå ind i besty-

relsen. Derfor er der kampvalg. Den 23. maj ved vi, hvem der sidder i bestyrelsen i den kommende 

periode. 

 

-Suppleanterne bliver indkaldt, hvis et bestyrelsesmedlem udgår af bestyrelsen. 

 

-Man er ikke valgberettiget, hvis man ikke har forældremyndighed eller en plejetilladelse, som mi-

nimum er et år gammel. 

 

25/2024 SFO princip  

 Christine, Jan og SFO-personalet har arbejdet videre med princippet. 

- Godkendelse af princippet (se bilag) 

Princippet blev godkendt med en enkelt rettelse. 

 

26/2024  Bad efter idræt 

 Hvad er bestyrelsens holdning til, om alle børn skal bade efter idrætstimerne? 

- Er det en selvfølge – eller et overgreb?  

Bestyrelsen er enige i, at når man har idrætsundervisning i skolen, så er holdningen, at man går i 

bad efter endt idrætsundervisning. Det er vigtigt, at der bliver italesat nogle forventninger til bad 

efter idræt. 

 

18/2024 Økonomisk tildelingsmodel  

 Puha – sikke en proces vi som skole, personale og skolebestyrelse har været igennem! 

- Kort tilbageblik på modeller, processer og beslutninger. 

- Uvurderlig indsats af bestyrelsen! 

- Højgårdskolen rammes hårdt – hvad er de direkte konsekvenser? 

Morten orienterede om konsekvenserne for den økonomiske tildelingsmodel. 

 

27/2024  Orienteringspunkt fra ledelsen 

- Skolevenner? 

- Svar på puljeansøgninger (det tænkende klasserum, et praktisk undervisningstil-

bud og faglig trivsel for alle)  

- Vi vender skolen om efter sommerferien! 

-CJ orienterede om en organisation som hedder skolevenner – frivillig arb. i skolen fra lokalsam-

fundet. 

-Vi har fået ja til to af de ansøgninger vi har indsendt. Vi har fået midler til ”Det tænkende klasse-

rum” og et praktisk undervisningstilbud. 

-Efter sommerferien går 0.-3. klasse i den store afdeling og 4.-6. årgang går i den lille afdeling. 

- Vi har haft hærværk på skolen. Et træ er blevet helt afbarket. Det er blevet anmeldt til politiet. 

- Vi har for 4. gang i streg vundet naturfagsmaraton på 6. årgang. 

 

28/2024  Skoleårets planlægning 

- Ny politisk aftale med 33 ændringer (se bilag) 

- Ændringer i timefordelingsplanen? 

- Hvilke konsekvenser har personalereduktionen for skolens og børnenes hverdag 

m.m.  
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Kommentarer til bilaget: 

- En af tankerne er, at de gerne vil frisætte noget mere, mere ro til folkeskolen og et større 

samarbejde med erhvervsuddannelserne.  

- Kompetenceudvikling for skolebestyrelsen. 

- Der er sat penge af til en markant forbedring af faglokaler. 

- 500 mio. til skolebøger styret centralt fra CFU 

- Målstyrede fagplaner med 1000 mål, som forsvinder. En ny slanket model i stedet for. 

- De 10 % af elever, der klarer sig dårligste i dansk og matematik skal tilbydes en indsats. 

 

- Vi ændrer på timefordelingsplanen i 4. årgang, hvor vi omlægger den sidste USU-lektion til 

to-lærerordning. 

 

- Pga. personalereduktionen, vil der være råd til færre støttefunktioner og mindre tid til 

suppl. undervisning. 

 

 

29/2024  Beredskab ved ”voldelige hændelser mellem elever”  

 Hvordan håndterer Højgårdskolen eventuelle utilsigtede episoder mellem børn?  

 Sagerne fra bl.a. Borup skole har gjort det højaktuelt at have et beredskab.  

 Vores princip trænger til et eftersyn.   

Bestyrelsen besluttede at vi skal have kigget vores beredskabsplan igennem. Morten sender p.p. ud 

fra samrådsmødet. 

 

30/2024  Nyt fra 

 Formanden:  

 Ledelsen: Planlægning af det sidste møde i bestyrelsen inden sommerferien.  

Næste møde er den 13/6. Signe melder afbud pga. lejrtur. 

Sidste bestyrelsesmøde planlægges as usual. 

 

31/2024  Eventuelt   

 

Samrådsmøde:  

Rikke H orienterede: Den økonomiske omfordelingsmodel var aftenens tema, hvor BOF orienterede 

om processen og der var en livlig debat. Det har været en rigtig svær proces.  

 

 

Punkter til næste møde:  

 

  

 

     Mvh. Mette og Morten 
 
 
Ref. Christine 
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